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Stichting Duinbehoud heeft namens de natuurorganisatie een zienswijze ingediend op de 
voorstellen voor herbegrenzing van het Natuur Netwerk Nederland.

Met name het schrappen van 60 ha NNN langs de binnenduinrand nabij De Zilk en 
Vogelenzang was voor de natuurorganisaties zeer teleurstellend.

Daarop is het gesprek gevoerd met de gedeputeerde Rommel en met de inhoudelijk 
ambtenaren van water en natuur. Het waren gesprekken over de inhoud: welke kansen liggen 
er vanuit de waterhuishouding en de ecologie voor het realiseren van nieuwe natuur op deze 
locatie.

Op basis van deze inhoudelijke gesprekken hebben we met de provincie kunnen concluderen, 
dat die kansen voor nieuwe natuur op deze locatie bij De Zilk en Vogelenzang wel degelijk 
aanwezig zijn.

Het is dan ook een terechte beslissing van Gedeputeerde Staten om het schrappen van 50 van 
de 60 ha on hold te zetten. 

Als natuurorganisatie willen wij graag samen met de grondeigenaren, gebruikers en omgeving 
komen tot een goede invulling van het gebied voor het Natuur Netwerk Nederland.

Ten aanzien van de opgaven voor het gebied geldt hier vanuit landelijk en provinciaal beleid 
een opgave voor natuur, voor waterkwaliteit en voor stikstof. Ik zou daar graag een vierde 
doelstelling aan toe willen voegen, nl. de toekomst van de zittende bedrijven. Want in mijn 
optiek zou dat een doelstelling moeten zijn die vanaf het begin van het gebiedsproces op de 
agenda staat. Welke toekomst kunnen wij de zittende bedrijven bieden: is dat simpelweg 
uitkopen, of zien wij kansen voor bedrijfsverplaatsing? Of is wellicht extensivering van de 
bedrijfsvoering een optie?

Wat mij betreft moeten we die mogelijkheden in goed overleg verkennen met als gezamenlijk 
doel: het realiseren van het Natuur Netwerk Nederland, in samenhang met de opgaven voor 
stikstof en water.

Ten aanzien van de overige 10 ha, de strook bollengronden langs de duinen direct ten noorden 
van De Zilk, vinden wij het jammer dat GS blijft bij het besluit om deze hectares te 
ontgrenzen. Want ook hier liggen goede kansen voor natuurontwikkeling en het benutten van 
het kwelwater uit de duinen.
GS stelt in haar antwoordnota dat de realisatie van deze hectares samenhangt met het beheer 
van het Oosterkanaal in de duinen door Waternet. En stelt GS: een aanpassing van dit beheer 
is niet te verwachten.

In mijn optiek is dat een wat voorbarige conclusie. Waternet is onlangs begonnen met het 
nadenken over de lange termijn ontwikkeling van de waterwinning in de duinen. Mede met het 
oog op de te verwachten klimaatverandering en zeespiegelstijging. En daarbij kan ook het 
beheer van het Oosterkanaal aan de orde komen.

Op dit punt wil ik niet onvermeld laten, dat ook door de provincie Zuid-Holland wordt 
nagedacht over toekomstige ontwikkelingen langs de binnenduinrand nabij De Zilk. Onlangs is 
het rapport Natuurdoelen Analyse van Kennemerland-Zuid uitgekomen. En daarin staat te 
lezen, dat er goede kansen liggen langs de binnenduinrand nabij De Zilk voor de realisatie van 
een hydrologische bufferzone en aanpassing van het beheer van het Oosterkanaal.

Kortom: het lijkt mij nuttig als beide provincies hier het beleid op elkaar gaan afstemmen.

Dank voor uw aandacht.


